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در »شرق« امروز  می خوانيد: فولاد کالا و توکا تدارک دو بازوی توکا فولاد برای شکل گيری صنعت سبز

مســعود تابش  رییس انجمن آب و فاضلاب ایــران از برگزاری 
پنجمین کنگره علوم و مهندســی آب و فاضلاب خبرداد و گفت: 
این کنگره ششم تا هشتم آذر ماه سال جاری به میزبانی دانشگاه 
اصفهان برگزار خواهد شد.او در توضیح توالی زمانی  این کنگره 
افزود: کنگره علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران هر ۲ سال یک 
بار در یکی از دانشگاه های کشــور با همکاری انجمن و حمایت 

شرکت آب و فاضلاب استان میزبان برگزار می شود...

شــنیده اید که می گویند مدیریت علم است  این حرف ها، سخنی 
متیــن و فاقد معــارض منتها به قــول قدما شــر در جزئیات پنهان 
می شــود،چه کسی با چه عقیده، مرام و روشــی مدیر باشد، در کدام 
مکتب مدیریتی طی طریق کرده باشد و بسیار ازاین دست جزئیات که 

هرکدام مثنوی هفتاد من کاغذ هست و خارج از این مقال.
حق دارید بپرســید خب که چه! این روزها اصفهان مدیر جدیدی 
دارد، نه فقط شهر که  استان پهناوری در مرکز کشور، چهار حوادث و 
به قول استخوان خردکرده ها میدان مین مدیران، مهدی جمالی نژاد 
هفته گذشته به مقام نماینده عالی دولت در استان اصفهان برگزیده 
شد و دفترودســتک اش در معاونت عمران و توسعه امور شهری و 

روستایی را رها کرده تا به انتظام امور زادگاهش بپردازد. 
بعضی ها می گویند جمالی نژاد با پذیرفتن پســت استانداری در 
اصفهان ریســک بزرگی کرده و با توجه سوابق اســتانداران پیشین، 
چالش هــای عدیده و ســامان نیافته، در کنار به پایان نرســیدن عمر 
طبیعی دولت پیشین به واسطه ســانحه هوایی برای رییس جمهور 
فقید، بهتر بود در زمان دیگری راهی این استان می شد. از طرفی برنده 
انتخابات زودهنگام 1403، قطعا اصلاح طلب است و نامزد  منتسب 

به طیف مقابل، نتوانست نظر مثبت رای دهندگان را جلب کند.
بااین حال جمالی نژاد اگرچه چندان در تعریف های رسمی، مدیری 
اصول گرا شناخته نمی شود اما او سال 1394 با توافق جبهه پایداری 
و سه عضو اصلاح طلب شــورای چهارم بر سر برکناری سقایی نژاد، 
اصول گرای قدرتمند اصفهانی، به عنوان شهردار مطرح و انتخاب شد، 
در آن روزها اگرچه اکثریت ترکیب شورا در اختیار اصول گرایان سنتی 
و جبهه پایداری بود اما دولت اول حسن روحانی  خود را مستحضر به  
حمایت اصلاح طلبان و اعتدالیون می دید که همین امر می توانست از 
عوامل تاثیرگذار بر تصمیم جبهه پایداری برای پیشنهاد کردن جمالی 

نژاد در صحن علنی شورای چهارم باشد.
طی ســال حضور او، شهر اصفهان با تغییرات جالبی همراه شد، 
چهارباغ بالاخره پیاده راه شــد و حضور رســانه ای پرحجم شهردار 
همراه ســبک جدیدی از پرسونال برندینگ او، به شهروندان یادآوری 
کرد که در ســاختمان ســفید  دروازه دولت کت تن چه کسی است) 
یا حداقل این طور برداشــت کردند( درواقع ســلوک شخصی و تکیه 
جمالــی نژاد بر نُــرم های نوین تبلیغــات و ویژند) برند( ســازی از 
شــهرداری و شهردار توانســت تا حدی چهره 1۲ ساله  شهرداری را 

عوض کند.
با پیروزی قاطع لیست اصلاح طلبان در شورای پنجم عملا حتی 
اگر آن شورا  یا دوستان وزارت کشوری هم تمایل و مصلحتی در ادامه 
حضور شــهردار وقت داشتند، فشار بدنه حامی به خصوص اعضای 
ستاد انتخاباتی شهر امید اجازه چنین کاری نمی داد، البته نگارنده به 
خاطر دارد که شهردار وقت پیش از برگزاری انتخابات در اردیبهشت 
1396 پیــروزی قاطع اصلاح طلبان را پیش بینی کــرده بود و به این 

لحاظ نتیجه حاصل شده برایش غریب نبود.
پس استاندار فعلی و شــهردار وقت جایش را به فرماندار اسبق 
اصفهــان، قــدرت الله نــوروزی داد در عین حمایت برخــی از بدنه 
نخبگان برای ابقای جمالی نژاد، همان مســیری که این بار با پیروزی 
اصلاح طلبان به صــورت دیگری قرار بر تحقق اش بود اما به مقصد 
نرســید.اما مسیر پیشــین چه بود و چرا اجرایی نشد، برای درک بهتر 
اعوجاج انتصابات عمومی و سیاســی استان، بد نیست این را بدانید: 
زمانی ذاکر اصفهانی اســتاندار منصوب از سوی دولت دهم) دولت 
دوم محمود احمدی نژاد( پس از انتخابــات 139۲، در مذاکراتی که 
بعدها مضمون آن به گوش رســید، برای ماندن در پست استانداری 
اصفهان ولو چنــد ماه ابراز تمایل کرده بود و حاضــر بود در این راه 
خواســته های معقول جریان پیروز را مدنظر قرار دهد، پیشنهادی که 
ظاهرا مورد موافقت قرار نگرفت هرچند در ادامه نظر اصلاح طلبان 
هــم با آمدن زرگر پور اصفهانی ) اصول گــرای معتدل و معاون آبِ  
وزارت نیرو( تامین نشــد، همین مســاله در ســال 1394 با مختصر 
تغییراتی تکرار شد  و به انتصاب نوروزی منتهی شد. بااین حال مسیر 
موجود در مرحله 1403 نتایجی مانند 139۲ رقم زد و ناکامی حامیان 

اصلاح طلب را در پی داشت.
امــروز اما جمالی نژاد ســکان دار اســتانی اســت که هــرروز با 
چالش های جدیدی مواجه می شود، بازنشر این چالش ها شاید چندان 
حاصلی نداشته باشد، ایشان به واسطه تجربه های پیشین، حضور در 
وزارت کشــور، دسترســی به انواع آمارها و گزارش های محرمانه یا 
غیر محرمانه اما تخصصی، به طور اطلاعات بیشتری در اختیار دارد، 
می تواند مشاورانی امین و دلسوز برای خود برگزیند و همان طور که در 
شهرداری تا پاسی از نیمه شب گذشته در دفتر کارش حاضر بود،طی 
طریق کند!اما آیا بیدار ماندن و مجاهدت های شخصی می تواند گره 
از کار این اســتان که به واقع زیست گاه همه ما شهروندان و تکه ای از 
خاک مقدس ایران است، کافی به نظر می رسد؟ می توان انتظار داشت 
یــک نفر به همراه چند مدیرکل کار بلد که اصلا هیچ سفارشــی هم 

در برگزیدنشان تاثیر نداشته، به انتظام امور بپردازند و موفق بشوند!
متاسفانه پاسخ منفی است، یک نفر یا چند نفر با نیت های خوب و 
حتی تلاش های شبانه روزی، نخواهند توانست آواری که سال ها تلنبار 
شــده را ظرف یک سال و دو سال ســامان دهند، از سوی دیگر کار از 
برنامه ریزی، ارایه طرح و تصویب دستورالعمل های اداری نیز گذشته 
است، گفتاردرمانی معروف دکتر جمالی نژاد با آن خلق وخوی حسنه 

و گرامی هم تا یکجایی جواب می دهد، پس چاره چیست؟

تکاپوی استاندار روی خط  وفاق

سـرمـقـالـه

زاینده رود احیا می شود؟
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سردبير ویژه نامه شرق اصفهان
فاطمه شفيعی

سکونت در میان منزل ها

سازمان های پیشرو کدام اند؟

ضرورت تطبیق 
آموزش با  واقعیت 

توسعه اقتصادی درگرو رشد »اقتصاد فولادی«
شرق بررسی می کند
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گروه گزارش- شــرکت فولاد کالا فوکا به عنوان یکی از اعضای نســل 
سوم هلدینگ سرمایه گزاری توکا فولاد ، با مأموریت فرآوری و تأمين 
قراضه صنعتی در راستای حفظ محيط زیست و افزایش راندمان توليد 
شــرکت های فولادی ازجمله فولاد مبارکه که با بهره مندی از تجربه 
۷0 سایت گروه بازیافت شولدرز در سراســر دنيا و توانایی 23 ساله 
شرکت بازرگانی توکا تدارک در حال ارائه خدمات هست. این شرکت 
با مشارکت شرکت شــولز آلمان دایر شــده و مجهز به دستگاه های 
Shearpress وShredder هست که ظرفيت توليد سالانه قراضه آن 
به تفکيک، توســط دستگاه Shredder )که برای اولين بار وارد ایران 
شده اســت( 220،000 تن و توسط دســتگاه ۸0،000shearpress تن 

است.
روزنامه شــرق  در همين رابطــه گفتگویی با احمدرضا ســبزواری 
مدیرعامل هلدینگ ســرمایه گذاری توکا فولاد انجــام داده تا ابعاد 
فعاليت این دو شــرکت یعنی فولاد کالا فــوکا و توکا تدارک در حوزه 
بازیافت و فرآوری مجدد قراضه را بررسی کند، فعاليت هایی می تواند 
به مثابه یکی از استراتژی های روزآمد فولاد مبارکه اصفهان برای گذار 

به دوره توسعه پایدار ارزیابی شود. 
احمدرضا سبزواری مدیرعامل گروه سرمایه گذاری توکا فولاد در این 
گفتگو با تاکيد حمایت اصولی و راهبردی توکا فولاد از نيل به صنعت 
سبز و آینده نگاری توســعه پایدار گفت: پارادایم های نوین حاکم بر 
صنعت در جهان حکم می کند، بشر بيشترین تلاش خود برای تطبيق 

و همزیستی هم افزا با محيط پيرامونی خود را داشته باشد.
به گفته او  خبر بد این اســت که چالش هایی بســياری هم اکنون از 
افزایش رد پــای کربن محصولات، تجهيزات، طبيعــت و جانداران 
دیده می شود که حاصل فعاليت های انسانی، رهاسازی انواع قراضه 
و مصرف بــالای انرژی برای تبدیــل منابع معدنــی و زیرزمينی به 
محصولات موردنياز اســت. تغيير اقليم و حتی جابجایی های بزرگ 
جمعيتی در جهان در اغلب موارد ارتباط مســتقيمی با فعاليت های 
صنعتی بشر دارد که تاثيرات و آلاینده های آن  از همان طليعه انقلاب 
صنعتی تا امروز انباشت شده اند، گروه هایی در سراسر جهان هستند 
که با توجه به هميــن چالش های بزرگ، با هر فعاليت توســعه ای، 
کارخانه جدید ، محصولات نوین و ... مخالفت می کنند، نمی توان گفت 
بخش بزرگی از این مخالفت ها بيهوده است اما آیا انسان می تواند به 
عصر حجر برگردد؟ اما خبرهای خوب هم در این زمينه کم نيست، در 
چند دهه گذشته، ادبيات توسعه پایدار در پی یافتن سومی بين توقف 
توسعه و رشــد و گسترش به هر قيمتی است که آرام آرام نتایج آن از 
منظر زیست محيطی و اقتصادی برای همه روشن شده است. انسان 
توانسته بر تکيه بر فناوری های پيشرفته تر و فرآیندهای اقتصادی تر، 

حداقل  مسير توسعه پایدار و همراه با حفظ محيط زیست را باز کند.
امروز می توان با اعداد و ارقام ثابت کرد، راه توليد اقتصادی، کارآمد 

و دوســتدار محيط زیســت برای همگان فراهم است، همان طور که  
اســتفاده  انرژی های تجدید پذیر با فرآیندهــا و فناوری های  نوین، 
هــرروز اقتصادی تــر و به صرفه تر از دیروز فراهم شــده، زمينه برای 
بازگرداندن مواد مصرف شده، محصولات معيوب، آلياژها و تجهيزات 
دور انداخته شده و همچنين باقی مانده فعاليت های صنعتی و معدنی 

وجود دارد.

اما آیا چنين مسيری در کشور ما هم گشوده شده و می توان به   .
آن اميدوار بود؟ سبزواری پاسخ می دهد : 

نکته مثبت دیگر همین اســت پس از ســال ها تلاش نخبگان  
کشــور، مدیران و تصمیم ســازان نیز به همان نتیجه ای رسیده اند 
که برای مثال  مدت مدیدی اســت شــرکت های فــولاد مبارکه و 
همکارانشــان در مجموعه ای که امروز هلدینگ سرمایه گذاری توکا 
فولاد نامیده می شــود، به دنبال آن بوده اند، از اواخر دهه هشــتاد 
یا دقیق تر بگویم ســال 1388، شــرکت فولاد کالا فوکا کار خود را 
با همکاری هلدینگ شــولدرز آلمان آغاز کرد، فناوری های روز در 
حوزه بازیافت فلزات را  وارد و فعالیت وسیعی را در همکاری با توکا 
تــدارک آغاز کرد که حاصــل اش را می توان در ظرفیت 300 هزار 
تنی ما  در تولید با استفاده دستگاه های پیشرفته شردر و شرپرس 
است، تولیدات فلزی که نتیجه جمع آوری، تفکیک و فرآوری مجدد 

ضایعات و خرده های فلزی به شمار می روند.
این فعالیت نیاز به اســتخراج مواد اولیه از معادن و آلودگی های 
زیســت محیطی را کاهش می دهد و در مصرف انرژی خطوط تولید 

و هزینه های کارخانه ها  صرفه جویی ایجاد می کند. همین جا مجددا 
اعلام می کنم مــا در فولاد کالا با فراهم ســازی تجهیزات و مکان 
مناســب جهت جمع آوری قراضه های فلزی، آماده همکاری با کلیه 
شرکت ها، کارخانه ها و افرادی هستیم که به نوعی با ضایعات فلزی 
درگیر هســتند. پس ببینید اگر اراده ای برای نیل به توسعه پایدار 
وجود داشته باشــد، کار شدنی است و می توان علاوه بر استفاده از 

فناوریِ به روز، گام های بلندی در این زمینه برداشت.
معمــولا نگاه ایرانی به چنين فعاليت های نســبت شــعاری   .

می دهد، صراحتا آیا چنين گفتمانی کمی تجملاتی یا شــعاری به 
نظر نمی رسد؟

سبزواری در همه دنیا به طورقطع شعارهای زیادی در این مورد 
داده می شود، مثلا ایالات متحده در  حوزه شعار و بیانیه و حتی برنامه 
پیشــتاز است اما یکی از آلاینده کننده ترین کشورها هم هست اما 
نکته اینجاســت امروز بازهم برای مثال چین و خود ایالات متحده 
و برخی کشــورهای صنعتی تلاش های ســازمان یافته بزرگی برای 
کاهش هزینه و توسعه  فناوری های دوست دار محیط زیست انجام 
می دهند، همان طور که در کشــور ما هم تلاش ها کم نبوده، اما در 
پاسخ به دیدگاهی که شاید در بخشی از جامعه حاکم باشد و اتفاقا 
از سر نیت خیر و تمنای توسعه در دل یکایک شهروندان ایرانی هم 
هست، باید بگویم، کار مدت هاست که از شعار گذشته است، اتفاقا 
محیط زیست، هزینه تمام شده و تبعات رهاسازی قراضه در طبیعت 
را نمی توان با شــعار پوشش داد، اینجاست که پیوند نخبگانی میان 
مدیران متخصص ما و دلسوزان جامعه برقرار می شود، صریح عرض 

می کنــم، بازیافت قراضه علاوه بر همه منافع زیســت محیطی آن، 
صرفه اقتصــادی دارد، حالا اگر راهی پیدا کنیم که میان اقتصادی 
بودن کل زنجیره بازیافت قراضه و کاهش  حداکثری  مصرف انرژی، 
نســبتی برقرار شود آنگاه مسیر آینده روشن تر به نظر می رسد، این 
مهم همان مسیری اســت که هلدینگ سرمایه گذاری توکا فولاد و 

شرکت های زیرمجموعه اش، در پی تحقق آن هستند.
امروز ما انواع ضایعات اعم قطعات فرســوده کشتی ها،ضایعات 
فلزی ســاختمانی، خودروهای اســقاطی، ضایعــات فلزی در خود 
کارخانه ها و واحدهای صنعتی، لوازم خانگی فرسوده و از رده خارج 
را در کنار حوزه جدید ضایعات الکترونیک پوشــش می دهیم، ابتدا 
آن ها را تحت آزمون) تست( قرار می دهیم، آلیاژهای سنگین را جدا 
و فرآوری آن ها را با استفاده از دستگاه هایی مانند شردر و شر پرس  
انجام می دهیم و محصولاتی قابل اســتفاده در صنایع را در پایان به 
آن ها تحویل می دهیم، محصولاتی باکیفیت مواد دست اول!  مهم تر 
از همه معتقدم، امروز اگر شرکتی در پی توسعه اقتصادی باشد، بنا 
به مسوولیت های اجتماعی و مسوولیت در برابر نسل های آینده باید 
به این سمت حرکت کند، به عبارت دیگر در دنیای امروز مجموعه ای 
می تواند فعالیت اقتصادی ســودآور داشته باشــد که حفظ  پایدار 
محیط زیست و توسعه درون زای پاک را دنبال کند، توسعه ای که ما 
در پی آن هستیم رسیدن به نقطه ایدئال در صنعت سبز است، در 
پایان این طور می گویم :ما نقطه عزیمت سمت توسعه پایدار را پشت 
سر گذاشته ایم و پا در مســیری گذاشته ایم که تا رسیدن به نقطه 

مطلوب که همان صنعت سبز است، ادامه خواهیم داد.

احمدرضا سبزواری، مدیرعامل هلدینگ توکا فولاد در گفتگو با شرق 

فولاد کالا و توکا تدارک دو بازوی توکا فولاد برای شکل گیری صنعت سبز 

ماجراهای پادنا تا ماندگان

ترکش های  تورم

 بی ثباتی اقتصاد کلان 
 بحران های اجتماعی 

را تشدید می کند

مدیر عامل شرکت ورق خودرو 
 چهارمحال و بختیاری 

به عنوان کارشناس برتر صنعت 
فولاد کشور انتخاب گردید  


